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Miljøministerens svar på spørgsmål nr. 346 (alm. del) stillet af Folke-
tingets Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål 346 
"Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 3/6-08 fra Greenpeace 
vedrørende GMO på ministerrådsmødet (miljø) jf. FLF alm. del - bilag 317 
 
Svar 
Greenpeaces henvendelse af 3. juni 2008 indeholder en række betragtnin-
ger vedrørende den franske baggrundsnotits som var grundlaget for rådets 
diskussion på rådsmødet (miljø) den 5. juni 2008 under pkt. 5 ”GMO´er: 
Vejen frem”. 
 
Som jeg orienterede Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg og Europa-
udvalg om forud for rådsmødet er regeringen åben overfor en drøftelse af 
de rejste problemstillinger. 
 
Regeringens holdning er, at EU´s GMO-regler er gode nok som de er, men 
regeringen er positiv overfor mulighederne for effektivisering særligt med 
henblik på mere åbenhed og transparens, samt kortere sagsbehandlingsti-
der i forbindelse med godkendelse. 
 
Regeringen finder, at godkendelsen af GMO´er bør afhænge af, om disse 
opfylder de opsatte videnskabelige kriterier. Regeringen er åben overfor en 
drøftelse af, hvorvidt GMO´s samfundsnytte skal medtages i forbindelse 
med godkendelsen af GMO´er, såfremt det fortsat er den videnskabelige 
bedømmelse af GMO´ernes sikkerhed, der er afgørende for godkendelsen. 
 
Regeringen er også positiv overfor drøftelsen af, hvordan anvendelsen af 
den videnskabelige ekspertise kan harmoniseres og forbedres. Ligeledes er 
Regeringen åben overfor en drøftelse af de enkelte medlemsstaters frihed 
til at fastsætte tilpasningsforanstaltninger ved dyrkningen af GMO´er. Det er 
Regeringens holdning, at medlemsstaterne – via sameksistensreglerne – 
allerede i dag har denne frihed til at tilpasse dyrkningen af GMO´er. 
 
I spørgsmålet om at definere en tærskelværdi for mærkning af frø, er rege-
ringen også positiv overfor en drøftelse af spørgsmålet. 


